

包钢科技

目 录

BAO GANG KE JI

(公开发刊,双月刊,
1974年创刊,每双月25日出版)

2010年 第6期

第36卷(总第144期)(卷终)

编委会主任:李春龙

编委会副主任:魏栓师 孟志泉

李德刚 孟繁英

邢姝萍 何建中

邹虎林

编委会委员(按汉语拼音排序)

蔡隆九 曹立刚 陈 泽 董玉兰

杜 建 高海洲 郝洞宝 郝志忠

侯 谨 井溢农 李 凯 李喜德

李小钢 李智丽 刘敬国 吕思澄

孟繁英 孟建忠 宋长青 王 宏

王凌峰 王晓铁 邹虎林 吴旭东

武旭耀 徐列平 杨越恩 杨占峰

袁宜斌 张殿富 张 莹 张晓光

张志宏 郑 刚 郑玉君 智建国

主管单位:包头钢铁(集团)有限
责任公司

主办单位:内蒙古包钢钢联股份
有限公司

主 编:何建中

副 编:李忠林

执行主编:刘越表

责任编辑:郑培新

编 辑:刘春慧 车丽枝

英文编辑:王 磊

封面摄影:郎荣彪

出版发行:《包钢科技》编辑部

邮 编:014010

地 址:内蒙古包头市昆区包
钢厂区技术中心大楼

电 话:0472-2186065

传 真:0472-2183081

E-mail:hgkj2005@126.com

印 刷:包钢印刷厂

邮发代号:16-151

定 价:15.00元

广告许可证:1502001000397

刊 号:ISSN1009-5438
CN15-1210/TF

※综合评述※

包钢钢铁领域中未来 EBSD 的应用展望..... 冯青青(1)

重载铁路线路的病害分析及整治..... 吴旭东(4)

※生产实践※

Φ165 mm 孔径在不同岩性预裂爆破参数的选择..... 刘朋伟,卢廷斌,崔占军(6)

100 t 铁水罐罐嘴改造..... 郝俊厚,林向红,李志强(9)

包钢薄板厂新建 210 t RH 精炼炉设计特点..... 张 昭,屈文胜,李文艺(12)

屏蔽技术在铝母线焊接中的应用..... 孙淑娟,吕晓生(16)

红外线成像技术在变压器故障诊断中的应用..... 谭晓晖,高 权,杨 帆(18)

※品种质量与试验研究※

II 型轨枕钢丝用盘条试制..... 吕 刚,刘振成(21)

风电球墨铸铁轮毂的研制..... 焦国利,张金龙,侯燕凌(24)

用干熄焦连排蒸汽对锅炉给水进行除氧的探讨

..... 唐丽莉,刘子虎(27)

硫磺中砷含量检测的解析与探讨..... 江 鑫,张炳玉,何庆香(30)

采用化学法降低碳酸铜产品中的非稀土杂质..... 姜利平,古玉琛,张大红(33)

※设备与自动化※

振动测试基础上的风机动平衡实例..... 吕利平,任学平,武 磊(37)

伺服驱动在精确定位磁盘位置上的应用

..... 赵海燕,郭利中,刘 鹏(41)

变频器在 250/30 t 天车改造中的应用..... 唐荣伟,董建新(44)

变电站自动化通信系统在包钢电力中的应用..... 王 平,高 权,朱宏智(48)

Enterasys 安全网络技术在白云铁矿网络中的应用

..... 韩 猛,何玉华,杨 楠(51)

VMS 操作系统下 ORACLE 数据库的优化..... 郭 凯,王爱君(54)

用 WINCC V6.0 实现高速数据归档..... 张润怀(57)

网站优化和推广方法的探讨..... 马晨光(60)

※建筑与施工※

包钢矿浆输送供水水罐液压提升安装技术..... 李占华,杨新莲,刘金海(63)

十字柱制作技术..... 王志坚,刘庆广,王永志(66)

大跨度钢结构桁架整体拼装施工双机抬吊技术..... 郝军和,郝志敏(69)

某地铁车站深基坑降水设计..... 莘守刚,田广林(72)

高寒地区商品混凝土生产技术..... 隋艳玲,陈占斌,辛艳坤(76)

工程量清单计价作为招投标提供的竞争平台..... 胡 红,张 成,张立新(79)

※环境保护※

利用钢渣、炼铁除尘灰生产氧化锌..... 陈洪霞(82)

低碳经济在包钢矿浆管道工程中的应用..... 赵国庆(84)

包头市城区耐大气污染的园林树种选择..... 李 馨(87)

※其 它※

招标过程中低于成本价中标的危害..... 杨俊萍(90)

情感管理在图书馆工作中的应用..... 田雨(93)

社会机构参与医院保洁服务的现状和风险探讨..... 思 勤,张肖峰,孟祥瑞(96)

期刊基本参数:CN15-1210/TF * 1974 * b * A4 * 98 * zh * P * ¥15.00 * 2000 * 32 * 2010-12

SCIENCE AND TECHNOLOGY OF BAOTOU STEEL

(Bimonthly, starting issue in 1974)

Vol. 36, No. 6 (Serial No. 144),

December, 2010

Authority in Charge

Baotou Steel (Group) Corp.

Sponsor

Inner Mongolia Steel Union Co.
Ltd. of Baotou Steel (Group)
Corp.

Editor in Chief

HE Jian - zhong

Associate Editor in Chief

LI Zhong - lin

Executive Editor in Chief

LIU Yue - biao

Editor in Charge

ZHENG Pei - xin

Editors

LIU Chun - hui, CHE Li - zhi

English Editor

WANG Lei

Art Director

LANG Rong - biao

Publisher

Editorial Office of SCIENCE AND
TECHNOLOGY OF BAOTOU
STEEL

Printed by Printing House of
Baotou Steel (Group) Corp.

Address Technical Center
Building, Hexi Industrial Zone of
Baotou Steel (Group) Corp., Kun
District, Baotou, Inner Mongolia,
014010, China

Tel 0472 - 2186065

Fax 0472 - 2183081

E - mail bgkj 2005 @ 126. com

CONTENTS

Comprehensive Comments

- Application Prospects of Electron Back - Scatter Diffraction in Iron and Steel Field of Baotou Steel in Future FENG Yan - qing (1)
Analysis and Repair of Diseases of Heavy Haul Railway WU Xu - dong (4)

Production Practice

- Selection of Presplit Blasting Parameters for Dissimilar Lithologies with $\Phi 165$ mm Aperture LIU Peng - wei et al. (6)
Reform Mouth of 100 t Hot - metal Bottle HAO Jun - hou et al. (9)
Design Features of New - built 210 t RH Refining Furnace in CSP Plant of Baotou Steel ZHANG Zhao et al. (12)
Applications of Shielding Technology in Welding Aluminium Busbar ... SUN Shu - juan et al. (16)
Applications of Infrared Imaging in Fault Diagnosis of Transformers TAN Xiao - hui et al. (18)

Quality of Variety and Experiment and Research

- Trial Production of Grade II Wire Rods Used for Sleeper Steel Wire LV Gang et al. (21)
Development of Wheel Hub with Ductile Iron Used for Wind - driven Generator JIAO Guo - li et al. (24)
Discussions on Deaeration with Continuous Exhausting Steam of CDQ to Boiler Feed Water TANG Li - li et al. (27)
Analysis and Discussions on Testing Arsenic Content in Sulphur JIANG Xin et al. (30)
Reduce Non - RE Impurities in Lanthanum Carbonate Products with Chemical Methods LOU Li - ping et al. (33)

Equipment and Automation

- Examples on Dynamic Balance of Sinter Exhauster Based on Vibration Test LV Li - ping et al. (37)
Applications of Servo Drive in Accurately Positioning Magnetic Disc ... ZHAO Hai - yan et al. (41)
Applications of Inverter in Transforming 250/30 t Overhead Crane ... TANG Rong - wei et al. (44)
Applications of Automatic Communication System for Transformer Substation in Power Supply of Baotou Steel WANG Ping et al. (48)
Applications of Enterasys Secure Network Technique in Network of Baiyunebo Iron Mine HAN Meng et al. (51)
Optimization of ORACLE Database with VMS Operating System GUO Kai et al. (54)
High Speed Data Filing with WINCC V6.0 ZHANG Run - huai (57)
Discussions on Methods of Optimizing and Promoting Websites MA Chen - guang (60)

Architecture and Construction

- Install Water Supply Tanks with Hydraulic Lifting Technology in Pulp Conveying of Baotou Steel LI Zhan - hua et al. (63)
Manufacturing Technique of Cross Columns WANG Zhi - jian et al. (66)
Technology for Lifting and Hanging with Dual Cranes in Construction of Integral Assembly for Long - span Steel Structure Truss HAO Jun - he et al. (69)
Dewatering Design of Deep Foundation Pit in a Subway Station XIN Shou - gang et al. (72)
Production Technology for Commercial Concrete in High and Cold Regions SUI Yan - ling et al. (76)
Competitive Platform for Bidding Provided by Valuing Bill of Quantities HU Hong et al. (79)

Environmental Protection

- Manufacture Zinc Oxide with Steel Slags and Dust in Iron - making CHEN Hong - xia (82)
Applications of Low Carbon Economy in Ore Pulp Pipeline Engineering of Baotou Steel ZHAO Guo - qing (84)
Selection of Garden Trees Resistant to Air Pollution in Urban Area of Baotou LI Xin (87)

Others

- Harms of Winning Bidding with Price Lower than Cost Price in Invitation to Bid YANG Jun - ping (90)
Applications of Emotional Management in Library Works TIAN Yu (93)
Present Situations and Risks of Social Institutions Participating in Sanitation Services in Hospitals SI Qin et al. (94)